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IS ITALIË ONBESTUURBAAR?
4 maart koos Italië voor populistisch en extreemrechts. Een regering 
valt nu niet simpel te vormen. Wat betekent dat voor de toekomst 
van het land? Forum vroeg het drie Italiaanse ondernemers.

Daniele Lombardo / Evenementenplanner / Rome

‘Rechts gaat regeren’
‘Ik ben optimistisch. President Mattarella zal sterke druk 
uitoefenen op de politici om uit de impasse te komen. 
De partijen houden elkaar in gijzeling want niemand wil 
concessies doen. Dat is gevaarlijk. Italië kan zich geen 
onrust op de financiële markten permitteren. Onze eco-
nomische groei was in 2017 slechts 1,4 procent en de 
staatsschuld is enorm.’ 

‘Ik hoop dat rechts gaat regeren. Ik heb op Silvio 
Berlusconi gestemd. Die seks- en justitieschandalen van 
hem interesseren me niet. Belangrijk is dat hij ruimte 
geeft aan ondernemers en zorgt dat de belastingen niet 
verder omhoog gaan. Ik was verbaasd dat bij het recht-
se blok de anti-migrantenpartij Lega meer stemmen 
kreeg dan Berlusconi. Lega is tegen Europa en wil alle 
illegalen het land uitzetten. Ik denk: spierballentaal. 
Europa hoeft zich geen zorgen te maken. Eenmaal in de 
regering zal die partij flink gas terugnemen.’

Giuseppe De Marco / Extra Red / Pisa 

‘Opnieuw naar de stembus’
‘De winnende partijen hebben niet genoeg zetels om 
een regering te vormen. Ik denk dat we zo snel mogelijk 
opnieuw naar de stembus moeten. Om te voorkomen 
dat die weer op een fiasco uitlopen moet eerst de kies-
wet worden aangepast. Het kan wel driekwart jaar  duren 
voordat er een nieuwe regering komt. Dat is geen ramp, 
tot die tijd kan de Democratische partij gewoon door-

werken. Ze hebben fors verloren en toch hebben ze het 
helemaal niet slecht gedaan.’
‘ Veel Italianen hopen op mirakels. De Vijfsterrenbeweging 
beloofde een basisloon voor werklozen met gevolg dat 
heel Zuid-Italië op die partij stemde. Als onder nemer 
hoop ik dat de arbeidskosten fors lager worden. 
Werkgevers betalen veel, maar de werknemer houdt 
netto weinig over. Wij hebben goede mensen in dienst 
en zijn bang dat ze vertrekken. In het buitenland kunnen 
ze veel meer verdienen.’

Francesco Piroli / Aventino S.Anselmo Hotels / Rome

‘Beloftes geloof ik niet’
‘Ik verwachtte weinig van deze verkiezingen. De politici 
beloofden van alles en je weet dat ze niet in staat zijn 
om zich aan die beloftes te houden.’
‘Ik heb altijd rechts gestemd, meestal op Berlusconi. 
Deze keer had ik geen zin om te stemmen. Berlusconi is 
negen jaar aan de macht geweest. Ook toen beloofde hij 
belastingverlaging voor ondernemers, minder btw en 
nog veel meer. Daar kwam allemaal niets van terecht.’ 

‘Als eigenaar van vier hotels in het centrum van Rome, 
vind ik veiligheid heel belangrijk. Helaas is onze stad 
door de toevloed van immigranten bepaald niet veili-
ger geworden. Lega – de grootste bondgenoot van 
Berlusconi – heeft van de angst van de Italianen gepro-
fiteerd. Die partij belooft alle bootmigranten terug naar 
Afrika te sturen. Ook in die beloftes geloof ik niet. 
Terugsturen kost te veel geld en stuit op verzet van 
Afrikaanse leiders.’ 


